
Zápis 
z 15. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 24. 11. 2022 od 16:00 hod. v budově Regiocentra Nový Pivovar, Hradec Králové, 
zasedací místnost N2.906 – sál Jana Letzela (zastupitelstva) a současně prostřednictvím 
videokonferenční místnosti. 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Přítomni on-line: Josef Hlávko, Blanka Čiháčková 
 
Omluveni: Josef Dlabola, Ing. Ivo Muthsam, Milan Brandejs, Libuše Věříšová, Ing. Jaroslav Bitnar, 

Ing. Jan Kříž 
Mgr. Martin Červíček, hejtman Královéhradeckého kraje  
JUDr. Ing. Rudolf Cogan, Ph.D., náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje 
Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 
Mgr. Iveta Pilná, referentka odboru analýz a podpory řízení 
Mgr. et Mgr. Vendula Hájková, ředitelka CIRI 
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., zástupkyně ředitelky CIRI 

 
Přizváni a hosté:  Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 

Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací 
Ing. Radmila Velnerová, vedoucí odboru analýz a podpory řízení 
 

Program: 
1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 
2) Hospodaření Královéhradeckého kraje a další ekonomické ukazatele.   
3) Různé. 
4) Závěr. 
 
K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 

Jednání zahájil a řídil předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 

Pan předseda omluvil Mgr. Martina Červíčka, hejtmana Královéhradeckého kraje, JUDr. Ing. Rudolfa 

Cogana, Ph.D., náměstka hejtmana Královéhradeckého kraje, Adama Valentu, člena Rady 

Královéhradeckého kraje, Mgr. et Mgr. Vendulu Hájkovou, ředitelku CIRI, RNDr. Zitu Kučerovou, Ph.D., 

zástupkyni ředitelky CIRI a členy Výboru Josefa Dlabolu, Ing. Iva Muthsama, Milana Brandejse, Libuši 

Věříšovou, Ing. Jaroslava Bitnara, Ing. Jana Kříže. 

Dále pan předseda přivítal přizvané hosty a členy Výboru. 

Distanční formy se účastnili členové Výboru Josef Hlávko, Blanka Čiháčková. 

Jelikož byla přítomna nadpoloviční většina členů Výboru (7 přítomných + 2 on-line), byl Výbor 

pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti shledán usnášeníschopný. 

Následně pan předseda představil program 15. jednání Výboru. 

Pan předseda následně požádal o spolupráci při ověřování zápisu. Na pozici ověřovatele zápisu se přihlásil 

Mgr. Petr Poláček. 

 
 
 
 



USNESENÍ VHRPP/15/17/2022   
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. schvaluje 
1. program 15. jednání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti, 
2. přítomnost hostů, 
3. distanční účast – Josef Hlávko, Blanka Čiháčková, 
4. ověřovatele zápisu – Mgr. Petr Poláček. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:    0 Zdržel se:     0 
 

Poznámka: hlasovalo 7 přítomných členů a 2 přihlášení členové on-line (Josef Hlávko, Blanka Čiháčková). 

K bodu 2. 
Hospodaření Královéhradeckého kraje a další ekonomické ukazatele.   

Pan předseda představil Ing. Radmilu Velnerovou, vedoucí odboru analýz a podpory řízení, která následně 

odprezentovala hospodaření Královéhradeckého kraje a další ekonomické ukazatele týkající se hospodářsky 

slabých území Královéhradeckého kraje a také webový portál www.datakhk.cz.  

Poznámka: prezentace je přílohou zápisu.  

Diskuze: 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – vznesl dotaz, jaké jednotlivé sady dat lze nalézt na www.datakhk.cz? 
Ing. Radmila Velnerová – datový portál KHK je velice specifický, jednak obsahuje otevřená data z KHK, tak 
i data, která jsou sbírána z veřejně dostupných zdrojů a ze zdrojů KHK. Tato data jsou následně vzájemně 
provázána a vytvářejí interaktivní výstupy. Na www.datakhk.cz je cca přes 600 ukazatelů interaktivních 
výstupů a 12 tematických oblastí. Záměrem bylo vytvořit takový datový portál, který je zároveň centrálním 
datovým místem pro veřejnost.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – je tedy možné si vybrat oblast, jako například ukazatel celkové investice do 
jednotlivých obcí dle původců zdroje? 
Ing. Radmila Velnerová – ne, v oblasti Obce jsou jednak zpracována zmíněná kritéria, dále statistické údaje 
a údaje, které byly dostupné. Na této oblasti Obce se v současné chvíli pracuje, v plánu je vytvoření nového 
panelu nástrojů, který poslouží k filtrování jednotlivých ukazatelů pro konkrétní obec.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – v návaznosti na obce a jimi čerpané dotace, schvalovalo Zastupitelstvo KHK 
podmínky čerpání v rámci dotačního programu POV (Program obnovy venkova). Ekonomický stav a jejich 
úroveň bude jedním z kritérií pro hodnocení žádostí a následné zvýhodnění čerpání dotací.  
Ing. Lucie Rovenská – tato kritéria byla součástí hodnocení POV již v letošním roce. Počítá se k přihlédnutí 
k těmto kritériím i v roce následujícím. K těmto kritériím se přihlíží i v jiných dotačních titulech. Ty obce, které 
jsou hospodářsky slabší, jsou následně bodově zvýhodněny při hodnocení žádostí.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – toto zvýhodnění je i na úrovni spolků? 
Ing. Lucie Rovenská – ne, jde o zvýhodnění pouze na úrovni obcí jako žadatelů u vybraných dotačních 
programů. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – data zveřejněná na webu www.datakhk.cz jsou sledována od jakého roku? 
Ing. Radmila Velnerová – data jsou zveřejňována cca od roku 2017, ne všechny soubory jsou ale kompletní. 
Například data z oblasti dotací jsou zveřejňována až od roku 2021. Než byla data vizualizována, tak bylo 
nutné nejprve vytvořit jednotnou datovou základnu. Byla to spolupráce v rámci pracovní skupiny, složená ze 
zástupců jednotlivých odborů KÚ KHK. Byla vytvořena jednotná metodika informačních systémů pro vstupy 
a výstupy dat. Datový portál obdržel již několik ocenění a zařadil se mezi 40 nejinspirativnějších projektů 
veřejné správy. V současné chvíli je sdílena dobrá praxe mezi další kraje. Žádoucí je tvorba takové platformy 
mezi kraji, aby bylo možné se navzájem inspirovat. Data od měst nejsou ale kompatibilní s daty krajskými.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – technická platforma je obdobná jako u jiných krajů? 
Ing. Radmila Velnerová – projekt je inspirován www.databrno.cz, vytvořeno ve spolupráci s jejich tvůrci, 
datový portál je vytvořen na geografickém informačním systému. Architektura webu je tvorbou pracovníků 
KHK a i díky tomu vznikl za minimálních finančních nákladů.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – Bude možné data kumulovat na úrovni NUTS II a následně mít kompatibilní data 
i s kraji v rámci širšího územního celku? 
Ing. Radmila Velnerová – pokud by byla kompatibilní data, pak ano. 
 
 

http://www.datakhk.cz/
http://www.datakhk.cz/
http://www.datakhk.cz/
http://www.datakhk.cz/
http://www.databrno.cz,v/


USNESENÍ VHRPP/15/18/2022    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
aktuální informace vyplývající z prezentace Hospodaření Královéhradeckého kraje. 

 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:     0 Zdržel se:  0 
 
 
Poznámka: hlasovalo 7 přítomných členů a 2 přihlášení členové on-line (Josef Hlávko, Blanka Čiháčková). 

 
K bodu 3. 
Různé. 
Pan předseda následně požádal o projednání termínů jednání Výboru pro rok 2023. Termíny jsou přílohou 
zápisu.  
 
Pan předseda následně shrnul témata projednaná a plánovaná.  
 
Mgr. Michal Vejprava – rozvinul diskuzi týkající se Technologického centra (TC), kdy vyjádřil naději, že by 
alespoň tento projekt mohl být výsledkem snahy, kterou Výbor podpoří a bude mít pozitivní vliv na podporu 
rozvoje kraje. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – TC Výbor neřešil, primárně jde o záležitost města Hradce Králové. V rámci 
kraje se řešilo, jak tuto problematiku doplnit. 
Mgr. Martin Hanousek – téma je dobrý nápad, na úrovni města Hradec Králové se TC příliš nedaří, město 
neví, jak přesně tuto problematiku uchopit. Podnikatelská podpora by měla být řešena nadregionálně, 
žádoucí by byla spolupráce s KHK. Proběhl námět na zřízení obdoby TC na úrovni celokrajské. Vznesl 
dotaz, v jakém stádiu je tento projekt.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – tato problematika byla projednávána na jednání v Broumově, následně došlo 
k personálním změnám týmu, který projekt připravoval. 
Ing. Lucie Rovenská – šlo o záměr založení Krajského inovačního centra, v současné chvíli KHK zadal 
zpracování studie proveditelnosti tohoto záměru a studie je v současné chvíli v procesu zpracování.  
Mgr. Michal Vejprava – bylo by dobré toto téma opět otevřít. Vyjádřil zklamání z nedostatku výsledků 
vyplývajících z jednání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti. Byl by rád, kdyby se alespoň 
něco povedlo dotáhnout a převézt do praxe.  
 
Následovala diskuze. 
 
K bodu 5. 
Závěr. 

Závěrem pan předseda poděkoval všem za účast na 15. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní 
příležitosti, za prezentaci a diskuzi a vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu, v čase 
17.00 hod. jednání ukončil. 
 
16. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční dne 19. 1. 2022, místo a 
hodina bude upřesněna. 
 

 

 

 

 

 

Mgr. Petr Poláček      PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
  ověřovatel zápisu         místopředseda výboru 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice   


